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La sentència del cas de la Mana-
da ha sacsejat la societat. Rebuig
social, indignació... L’impacte ha
estat majúscul. També –i espe-
cialment–  en les entitats i col·lec-
tius feministes, que a banda d’ex-
pressar amb contundència la seva
oposició a la decisió del tribunal es
plantegen quins canvis poden fer
a partir d’ara. Cap on han de fo-
calitzar el seu missatge? Han de va-
riar la seva manera d’actuar? Més
enllà del debat sobre la possible ne-
cessitat de reformar el Codi Penal,
apareixen altres qüestions per
traslladar a l’esfera pública.

Dolores Pulido, del col·lectiu
feminista Ca la Dona, afirma a
aquesta publicació que “replan-

tejar” no sap si és ben bé la pa-
raula, “però sí que s’han de revi-
sar coses”. “De fet, tenim previst
organitzar un espai de reflexió
per decidir cap on ens hem d’en-
caminar”, afegeix. 

L’EDUCACIÓ, CLAU
Pulido posa com a exemple la ne-
cessitat d’insistir en qüestions
que van més enllà de possibles re-
formes legals. “Hi ha d’haver una
formació des d’una perspectiva de
gènere molt més gran, per exem-
ple en el cas dels jutges, on no s’ha
fet mai”, afirma. La integrant de
Ca la Dona també remarca la im-
portància de l’educació escolar i
considera que a tots els cursos “hi
hauria d’haver assignatures sobre
prevenció”. Tot i no focalitzar el
seu discurs en les qüestions legals,
també demana que les lleis con-
templin que “una violació també

es pot produir sense violència ex-
plícita”. 

Una anàlisi molt similar la
fan des de la Plataforma Unitària
contra les Violències de Gènere,
des d’on remarquen que caldrà in-
sistir més en la “coeducació, des
dels infants fins a la sensibilitza-
ció ciutadana”. També posen el fo-
cus en la necessitat d’una “for-
mació especialitzada dels pro-
fessionals”.

EL PERILL DE NO DENUNCIAR
Una de les qüestions de les quals
s’ha tornat a parlar després de la
sentència de la Manada, com ja
havia passat en altres ocasions, és
el perill que dones víctimes d’a-
gressions físiques i sexuals vegin
que denunciar el seu cas pot no
servir-los de gaire. Així ho creuen
des de la Plataforma Unitària
contra les Violències de Gènere,

des d’on diuen que aquesta sen-
tència “pot dissuadir dones de de-
nunciar”. A més, afegeixen que
“diàriament veiem quantitat de
notícies de dones que havien de-
nunciat, fins i tot de vegades tenint
una ordre de protecció, i que aca-
ben assassinades”.

ACOMPANYAMENT 
Més enllà d’aquestes qüestions, des
de l’entitat Hèlia Dones, una as-
sociació de suport a les dones que
pateixen violència de gènere, tam-
bé consideren que la sentència re-
ferma “la necessitat d’un acom-
panyament a les víctimes durant
el seu procés de recuperació i em-
poderament”. Un acompanya-
ment, fet “de dones per a dones”,
on es creï “un espai de seguretat on
les dones no se sentin jutjades, sinó
escoltades i cregudes”. Uns espais,
insisteixen des d’aquest col·lectiu,

que són “fonamentals perquè les
dones es puguin vincular per rebre
acompanyament psicosocial i ju-
rídic, així com altres mesures de
protecció per assolir el ple empo-
derament”. 

NO NOMÉS REFORMES PENALS
Pel que fa a les qüestions més legals,
tant des de la Plataforma Unitària
contra les Violències de Gènere
com des d’Hèlia Dones creuen
que la reforma del Codi Penal és
“necessària”, tot i que afegeixen que
“ja tenim eines jurídiques que vet-
llen pels drets de les dones”. El pro-
blema, consideren, és la interpre-
tació “de classe, patriarcal, sense
formació especialitzada i amb pre-
judicis i estereotips masclistes”
que se’n fa. El que cal, després d’u-
na sentència com la de la Manada,
insisteixen, és “visibilitzar aques-
ta injustícia patriarcal”.

I a partir d’ara què?
» Les entitats feministes demanen canvis, sobretot socials, després de la sentència del cas de la Manada
» Volen més formació a les escoles, una justícia amb perspectiva de gènere i més suport a les víctimes 

Albert Ribas
BARCELONA

El feminisme es planteja cap on ha de focalitzar el seu missatge després de la polèmica sentència de la Manada. Foto: Oscar Murillo/Línia 
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La lupa

per Iu Forn

Xiular l'himne no és delicte

Com tothom sap, un dels motius pels
quals la gent es fa indepe, a part de per
l'adoctrinament rebut a l'escola i per mi-
rar la Teletrés, és per molestar. Con-
cretament, molestar espanyols.

Això explica que els catalans facin
coses com aquesta de parlar català. Miri
que seria fàcil entendre'ns tots en una
mateixa llengua que parlen 572 milions
de persones. Doncs no, ells amb el puto
català! Per molestar. I mentrestant, el
castellà a punt de desaparèixer a Cata-
lunya per culpa de la dicta-
dura que fractura la societat
i bla, bla, bla!

I quan semblava que,
per fi, Madrit (concepte)
posaria ordre en aquest des-
propòsit del català a l'esco-
la, van i tornen a la covardia
còmplice de sempre. No hi ha dret! Al-
bert, vine ràpid i salva'ns!!! (per cert, po-
dent-se dir Alberto, ja són ganes).
Doncs això, que miri que teníem mol-
tes esperances en aquella casella de la
preinscripció escolar que ens permetria
escolaritzar els nostres fills utilitzant el
castellà com a llengua vehicular. I, què
va passar al final? Doncs que van fer-
se femta a sobre i la van treure. I ara
continuarà aquesta dictadura lingüís-
tica dissenyada només per fotre. Per
això vam guanyar una guerra, eing???!!!

Però els indepes fan altres coses.
També per molestar. Com cremar fo-

tos del Rei. El problema és que per cul-
pa d'aquesta justícia polititzada con-
trolada pels radicals catalans ja no és
delicte cremar fotos del Rei. IN-CRE-
Ï-BLE, oi! I, sap el pitjor de tot? Doncs
que des que ha deixat de ser delicte, els
indepes ja no cremen fotos del Rei. És-
clar, ara ja no té cap gràcia.

I ara passarà el mateix amb això de
xiular l'himne. Resulta que l'Audiència
Nacional ha absolt Santiago Espot del
delicte d'injúries a la Corona i ultratge

a Espanya dels quals estava acusat per
haver promogut la xiulada de la final de
Copa del Rei del 30 de maig del 2015.
Segons la sentència, “del que es tractava
era d'aprofitar un acte esportiu on hi
anava el Rei perquè de forma incívica,
impròpia, desafortunada i amb mani-
festa manca d'educació, els organitza-
dors evidenciessin amb la xiulada el seu
radical desacord davant la impossibi-
litat de seguir endavant amb els plans
independentistes”. Resumint, com que
ser incívic, impropi, desafortunat i mal
educat de moment no és delicte, ni tan
sols d'odi, au, tothom cap a casa.

Ens hem tornat bojos o què? Si ja
no és il·legal cremar fotos del Rei, ni
xiular-lo a ell ni a l'himne, quina grà-
cia té fer-ho? Ja només falta que ser
indepe deixi de ser il·legal i llavors sí
que ja hem begut oli. Perquè llavors els
indepes ja no tindran res per poder
molestar Espanya i es faran unionis-
tes radicals. Només per fotre. Només
per desqualificar l'unionisme, que
farcit d’indepes, veuria com cauria en
picat la seva reputació entre les prò-

pies files. I el més terrible
és que amb els indepes
convertits en unionistes,
s’imagina els unionistes
cridant “a por ellos” i que
“ellos” siguin ells matei-
xos? Un descontrol.

¿Què, ara ja li queda
prou clar que els indepes són mala gent,
que actuen moguts només pel ressen-
timent i l'odi i que són capaços de
qualsevol cosa per molestar? Per no
parlar de com destruirien un dels pilars
de la civilització de la vicepresipremsa:
sense xiulada a les finals de Copa, de
què parlarien els mitjans unionistes els
dies previs a les finals que jugui el Bar-
ça? De futbol? I haurien de deixar la po-
lítica??? No vull ni imaginar-m'ho, po-
bra gent... Ells que mai barregen polí-
tica i esport, només els faltaria això...

Publicat a El Nacional.cat

Com que ser incívic, impropi, desafortunat
i mal educat de moment no és delicte,

ni tan sols d’odi, tothom cap a casa

Parlen els
veïns

Ivón
Sí. Jo mateixa he
vist robatoris de
carteristes, així com
cotxes amb les fi-
nestres trencades...
Ara bé, no crec que
posar més policia

ho resolgui, sinó que cal fer més treball
social i formar els detinguts per robato-
ris perquè no ho tornin a fer.

Genís
No. De fet, com a
mínim a les zones
on em bellugo, ara
mateix em sento
més segur que mai.
En altres punts sí
que és possible que

hi hagi més delictes. Per resoldre aques-
ta problemàtica, invertiria molt més en as-
pectes com l’educació i la neteja.

Paula
Les dades ho diuen,
però en realitat crec
que depèn molt de la
zona per on et mo-
guis. En general, no
penso que Barcelo-
na sigui una ciutat

perillosa i tampoc em sembla que la solució
sigui fer que patrullin més Mossos ni
més Guàrdies Urbans. N’hi ha prou.

Jonathan
Crec que estem ben
protegits i que la po-
licia fa una bona fei-
na. Personalment,
no he notat res en els
cinc anys que fa que
sóc on visc ara. Pot-

ser augmentar la presència de policies fa-
ria que els que volen robar o delinquir s’ho
pensessin dues vegades.

El 2017 van créixer els delictes. Creus que ha augmentat la inseguretat? 
per Toni Enguix

Els semàfors

Ada Colau
Els veïns de la Teixonera han recordat a

l’alcaldessa Colau que no estan notant
les millores promeses en el marc del Pla

de Barris, un dels projectes estrella de
l’actual govern municipal. Diuen que en
tres anys les coses no han canviat gens. 

pàgina 8

IES Ferran Tallada
L’Institut Ferran Tallada, del Carmel,
s’ha proclamat guanyador del ‘Repte

Barcelona Dades Obertes’, un concurs
que vol fomentar el coneixement i l’ús de
les dades obertes. L’equip estava format

per alumnes de 3r i 4t d’ESO. 
pàgina 8

UA Horta
La temporada de retorn de la Unió Atlè-

tica d’Horta a Tercera s’ha tancat amb
molt bona nota, ja que els de Nacho

Castro s’han salvat amb moltes jornades
d’antelació. L’únic punt que queda per

resoldre és el de la Copa Catalunya.
pàgina 13
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Barcelona s’ha convertit en
la capital dels problemes.
Són paraules seves. Tan

malament veu la ciutat avui dia?
Bé, és que fins i tot allò que funcio-
nava s’ha problematitzat. L’actual
govern de la ciutat s’ha dedicat a
generar nous problemes. S’ha fet
del turisme un problema, quan jo
entenc que també és una oportu-
nitat. Una altra cosa és el model tu-
rístic, perquè evidentment s’ha de
canviar. Barcelona pot decidir si és
París o si és Cancun, però això és
una altra cosa. També s’ha conver-
tit en un problema el Congrés de
Mòbils, quan és una gran sort tenir-
lo. Un altre cas és el tramvia. Hi ha
apostes del govern municipal que
eren estrella i que s’han acabat
convertint en un problema gros
per a la ciutat. Un altre exemple
seria les Glòries.

Podem dir que la història d’ERC
amb els Comuns és la història
d’un desengany? Van començar
bé però han acabat malament.
El que ha passat és que nosaltres
no som haters, no odiem, no tenim

prejudicis. Vam fer un vot de con-
fiança en un equip que prometia
que facilitaria l’accés a l’habitatge,
que erradicaria les desigualtats so-
cials... Però la confiança no és
eterna, perquè ens devem als ciu-
tadans.

Creu que la ciutadania està des-
enganyada amb aquest govern?
Sí, crec que sí. Nosaltres ho estem i
crec que coincidim amb bona part
dels ciutadans, fins i tot amb molts
dels que els van donar la seva con-
fiança a les urnes.

És això el que fa que en totes les
seves aparicions el veiem molt
convençut de les seves possibili-
tats? Creu que poden guanyar
les eleccions?
Això diuen les enquestes i les elec-
cions que s’han fet últimament. I, si
m’ho permeteu, també ho diu el
nostre projecte. He mirat el pro-
jecte de ciutat de les altres forma-
cions i em costa veure’l. El nostre és
molt clar: una capital global de les
persones, amb les persones i per a
les persones. Una gran ciutat a es-
cala humana i que s’ha fet gran a
partir de les persones. El nostre pe-
troli és la gent. La nostra fórmula és
aprofitar el talent de la gent, i la ciu-
tat que volem és una capital mun-

dial de grans oportunitats on la di-
mensió humana es mantingui.

Ara ens parlava de les enquestes,
però el 2015 també deien que ERC
podia guanyar les eleccions. Per
què creu que ara serà diferent?
Tenim cinc regidors. El 2015 vam
més que doblar, ja que veníem de
dos. Ara no caldria que augmen-
téssim en la mateixa proporció per
guanyar. I la situació ara és diferent,
les enquestes són més bones i som
una opció forta, amb caràcter. I
hem fet d’alternativa a Colau. Hi ha
gent que ens situa com els líders de
l’oposició. I el fet de tenir un pro-
jecte molt marcat i definit, que
posa la ciutat per davant, ens dóna
moltes possibilitats. Ens sentim
forts i notem que connectem molt
bé amb l’esperit ciutadà. Les vibra-
cions que tinc són molt positives.

Ara que deia això de posar la ciu-
tat per davant, fa temps que es
parla d’una possible candidatura
unitària de l’independentisme.
També s’hi ha afegit Jordi Grau-
pera. Sembla que vostè no ho
acaba de veure amb bons ulls.
Tota iniciativa que provingui de l’in-
dependentisme, o d’on sigui, per tal
d’ajudar la ciutat i aportar idees, em
sembla estimulant. Ara bé, a l’hora

de parlar amb altres opcions,  per
veure si coincidim o no, hem de
parlar de ciutat. Ens estem presen-
tant a Barcelona per decidir l’alcal-
dia i el govern local. Estem obligats
a anar amb un projecte de ciutat
per davant, perquè si no, no estem
parlant clar a la gent.  Diguem-ho
d’una altra manera...

Endavant.
Interessa més tenir la vara d’alcalde
i el poder o servir la gent i millorar la
ciutat? Si interessa millorar la ciutat,
que és el que jo entenc, aleshores va
per davant el projecte. A mi em
sembla que dir que hem d’anar a
buscar l’alcaldia és posar el carro per
davant dels bous. Diga’m quina ciu-
tat vols i jo et diré si ens podem en-
tendre. La ciutat va per davant, em
sembla de calaix. Seria un error no
fer-ho així. Una altra cosa és explorar
vies d’acord amb forces que puguin
ser properes, que sempre és positiu.

Amb això ens vol dir que la pro-
posta de Graupera obvia el pro-
jecte de ciutat?
És que no estic parlant de la pro-
posta de Graupera, parlo de la nos-
tra. Nosaltres posem la ciutat per
davant. A partir d’aquí, hi ha algú
més que s’interessi per això? Hi ha
algú més que coincideixi amb la

Barcelona que vol ERC? Si hi coin-
cideixen, parlem-ne, però sempre
a partir d’aquesta proposta. 

I amb el seu lideratge?
Bé... No ho sé... Amb el lideratge
d’un equip que ha definit una pro-
posta de ciutat. Som els primers
que hem triat candidat, tenim
equip, formació, projecte, priori-
tats... Crec que hem definit força bé
la Barcelona que volem i anirem per
aquí. Precisament, en els últims
anys el que hem vist és una falta de
direcció. La ciutat està desorientada
i algú ho ha de resoldre.

No són els únics que es postulen
per fer-ho. Sembla que podrien
tenir un rival important, amb el
possible candidat estrella Manuel
Valls. Com hi pensa fer front?
Barcelona no es pot construir con-
tra una part dels barcelonins, com
diu Valls que vol fer. La millor ma-
nera per aturar Valls, i tots els que
pensen que necessitem ser sal-
vats, és fer un projecte ampli, inte-
grador i que posi les persones per
davant de les dèries ideològiques.
La millor manera de derrotar qui
utilitza la ciutat com a trampolí
personal és oferint un projecte
col·lectiu. I això és el que farem per
aturar el paracaigudisme.4

Alfred Bosch
Candidat d’ERC a l’alcaldia

Arnau Nadeu / Albert Ribas
Fotografia: Lola Surribas

“L’actual govern de la ciutat s’ha 
dedicat a generar nous problemes”
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3Gairebé és obligatori que co-
mencem a parlar dels temes con-
crets de ciutat preguntant-li pel
tramvia.
Caram, no m’ho esperava! [som-
riu].

Han dit que no a la connexió amb
l’argument que la inversió rever-
tiria en l’operador privat. Però
això ha estat interpretat, per ex-
emple per la FAVB o Unim els
Tramvies, com una excusa per
justificar una posició, diuen, “par-
tidista i estratègica”. Tenen raó?
El que és partidista i electoralista
és portar la proposta a votació
ara, a un any de les eleccions.
També és electoralista portar a
votació un protocol, quan no es fa
mai, o plantejar-la simplement
per fer-se la foto. Perquè la con-
nexió no es farà en aquest man-
dat, no es posarà ni un raïl, no hi
ha temps. No han fet els deures,
no hi ha ni el projecte executiu fet. 

Ens dóna la sensació que la gent
no ho percep així. Fins i tot
Greenpeace ha dit que la seva
decisió és un bloqueig i no mira
per la ciutadania.
Greenpeace es dedica als tramvies?

Suposem que li preocupa la
contaminació, que té relació
amb el tramvia.
Qui ha bloquejat el tramvia és Ada
Colau i el seu govern, perquè du-
rant tres anys només hem vist titu-
lars i grans cimeres. A les Glòries
han rescindit el contracte de les

obres i ho han deixat tot fet un
fangar, quan allà és on ha d’anar
l’interconnector perquè el tramvia
pugui arribar fins a Francesc
Macià. I resulta que la culpa és
d’ERC. Quina barra...

Deixem el tramvia però seguim
amb temes de mobilitat. Vostè
ha parlat d’un nou pla de mobi-
litat per a la ciutat. Evitaria que
s’incompleixin de forma regu-
lar els límits de contaminació
que marca la UE?
Ajudaria a complir aquests objec-
tius, és clar. Ara bé, hi ha coses amb
les quals ens hi hem de posar. Pri-
mer, completar la xarxa de trans-
port públic, sobretot de metro.
També acabar la xarxa ortogonal
de bus. I tenim un problema gros

amb Rodalies. La part central de la
ciutat està prou coberta i la primera
corona de l’àrea metropolitana
també, però la segona corona és un
drama. Hi ha centenars de milers de
persones que no poden entrar i
sortir de Barcelona en transport pú-
blic perquè no el tenen. Hi ha in-
versions necessàries des de fa molt
de temps, s’ha d’acabar la Sagrera...
Hi ha molts fronts oberts i alguns
depenen de les autoritats locals. La
saturació actual de la ciutat ve de la
quantitat de cotxes que entren i
surten cada dia.  

Un altre dels grans reptes de ciu-
tat és l’habitatge. Colau, abans
de governar, semblava que tenia
les solucions, però s’ha vist que
no era ben bé així. Vostè ha dit
que no hi ha varetes màgiques.
La gent ha d’acceptar que és un
problema que no té una solució
fàcil i ràpida?
No hi ha varetes màgiques però
s’han de començar a buscar solu-
cions amb determinació. I no és el
que hem vist. Amb Colau hem anat
enrere, estem en mínims històrics
d’inici d’habitatge social. Hem anat
als barris i hem comprovat el que
està en marxa. No s’arriba als 500
habitatges nous començats durant
els tres anys de mandat. Menys que
durant el mandat de Trias i els man-
dats dels socialistes. Estem davant
d’un drama de gestió on, fins i tot el
projecte estrella, el de l’habitatge,
ens ha fet recular.  

Vostè com ho faria?
Cal implicar-hi tots els agents per-
què ajudin i col·laborin. S’ha de
comptar amb el sector privat, amb
els propietaris grans i petits, també
amb el tema de la rehabilitació. El
98% dels habitatges de Barcelona
són privats, i d’aquí plora la criatura
en bona part. D’aquí tres o quatre
mandats ja arribarem a un nivell
d’habitatge públic més europeu,
però de moment hem de col·labo-
rar amb els agents principals.
També amb el tercer sector i el sec-
tor cooperatiu, però els privats són
molt importants i tenen ganes de
col·laborar. Ara bé, no se’ls fa cas. 

Un tema que també té relació
amb l’habitatge és el potencial
turístic de la ciutat. Ens ha dit que
cal tenir clar el model que volem.
Quin és el seu?
Barcelona és una de les destina-
cions preferents mundials i, per tant,
podem triar què volem ser. Si volem
el millor turisme, el podem tenir. I jo
crec que hem de triar un turisme
molt cultural. Per exemple, el pro-
jecte de l’Hermitage és bo, perquè
enfoca la ciutat cap a aquest tipus
de turisme. El turisme de diversió
ens acaba fent mal. Amb això no dic
que la gent de butxaca modesta no
pugui venir a Barcelona, però és evi-

dent que alguna cosa no s’està fent
bé si es pot dormir per 20 euros al
centre de la Rambla. No s’està valo-
ritzant la ciutat. 

En aquesta línia, una de les seves
propostes estrella és fer de Bar-
celona la capital de la cuina me-
diterrània. Com es concreta això
i quin benefici pot tenir per als
barcelonins?
Barcelona ha de ser un destí de
cuina i vins de qualitat. Si som un
centre de referència de la cuina
mediterrània, i a més fem el nostre
servei com a capital de Catalunya, a
partir d’això també podem anar re-
orientant el model. Imagineu-vos
que la Rambla, en lloc de ser cone-
guda per paelles prefabricades i

vins i sangria de mala qualitat,
acaba sent coneguda pel seu nivell
cultural (òpera, música clàssica,
grans festivals...) i gastronòmic. Si
canviem això, estarem canviant la
ciutat com a destinació turística. 

Una de les seves propostes que
ha cridat més l’atenció és la de la
Regidoria de les Petites Coses.
Què és exactament?
Podem canviar-li el nom? Us dono
una exclusiva: Regidoria d’Atenció
a les Persones. És a dir, tot allò que
entra dins del paraigua d’atenció a
les persones. Tant les que són vul-
nerables i estan en risc d’exclusió
com les que no ho estan però que
també tenen problemes. Per ex-
emple, el control dels sorolls noc-
turns; el civisme, que la gent posi
les escombraries on toca; que si es
fa malbé un banc o es trenca un
arbre s’hi posi remei.... Coses que
semblen menors però que preocu-
pen a la gent i que s’han de solu-
cionar amb rapidesa. En definitiva,
parar atenció a les persones, que
de vegades això se’ns perd amb la
magnitud de la ciutat.

Què és el primer que farà si es
converteix en l’alcalde de Bar-
celona?
Anar a veure els rivals, aquells que
puguin tenir més diferències amb
mi, i dir-los que també vull ser el seu
alcalde. Perquè ho has de ser de tot-
hom. I, per tant, has d’anar a veure i
parlar, sobretot, amb els que pen-
sen diferent de tu. I en aquest as-
pecte, amb el govern actual també
tenim un problema.<

“Qui ha bloquejat el tramvia és Colau:
en tres anys només hem vist titulars”

“Fins i tot amb 
el projecte estrella,
l’habitatge, la gestió

és un drama 
i hem reculat”

“Alguna cosa
no s’està fent bé
si es pot dormir

per 20 euros
a la Rambla”

– Sembla que podria tenir un 
rival important, amb la irrupció 
de Manuel Valls... Com ho veu?

– Barcelona no es pot construir
contra una part dels barcelonins,
com diu Valls que vol fer.

– Com hi pensa fer front?

– La millor manera de derrotar
qui utilitza la ciutat com a
trampolí personal és oferint
un projecte col·lectiu.
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INVERSIONS4El Saló de Cent
de l’Ajuntament va acollir el
passat 3 de maig una trobada
entre diferents representants
del govern municipal, amb l’al-
caldessa Colau al capdavant, i
veïns dels barris més afectats per
les desigualtats per fer un balanç
de la situació del Pla de Barris.
Una de les crítiques més con-
tundents per l’estat del desple-
gament d’un dels projectes es-
trella del govern municipal va
arribar des de l’Associació de
Veïns de la Teixonera.

“Ara com ara a la Teixonera
no s’ha fet res de tot el que con-
templa el Pla de Barris. Reu-
nions, moltes, però els objectius
tots incomplerts”, afirma el pre-
sident d’aquesta entitat, Lluís
Cairell, en declaracions a Línia
Horta. Cairell considera que,
durant aquests tres anys de go-
vern de Barcelona En Comú, les

millores a la Teixonera pràcti-
cament no s’han notat. 

Durant la trobada celebrada
a l’Ajuntament, aquest repre-
sentant veïnal va lamentar que
tot just ara s’han començat a fer
les obres de les escales mecàni-

ques i que la construcció de la
guarderia que necessita el barri,
i que és una de les principals rei-
vindicacions dels veïns, queda-
rà ajornada pel següent mandat.
“La realitat és que es parla molt,
però està tot aturat i no es fa res.
Estem molt descontents per-
què a la Teixonera no tenim ni

locals per a les associacions”, la-
menta Cairell.

COMISSIONS D’AVALUACIÓ
Les queixes veïnals van provo-
car que el PSC hagi exigit la cre-
ació de comissions d’avaluació i
seguiment del Pla de Barris als
districtes. Els socialistes consi-
deren que “el Pla de Barris és
una de les mesures més impor-
tants de Colau i la realitat és que
s’ha convertit en un cul de sac on
va a parar tot allò que anuncia el
govern que farà i que, moltes ve-
gades, queda en un anunci”. 

Per la seva banda, des del
PDeCAT van afirmar que dema-
naran al govern “que detalli l’es-
tat de l’execució de la inversió pre-
vista de 150 milions d’euros. Vo-
lem saber què és el que realment
s’està fent”. Uns 150 milions que
són la partida per a tots els barris
que formen part del projecte.

L’AVV Teixonera denuncia que
“no s’ha fet res” del Pla de Barris
» L’entitat es va mostrar molt crítica durant un acte fet a l’Ajuntament
» “Es parla molt però està tot aturat”, diu el president de l’associació

Els veïns descobreixen
l’interior de Torre Garcini

PATRIMONI4El Districte va or-
ganitzar el passat 13 de maig
una jornada de portes obertes
per tal que els veïns poguessin
conèixer   Torre Garcini després
que l’Ajuntament comprés
aquesta antiga masia fa uns
mesos per un total de set mi-
lions d’euros.

Al llarg del matí i el migdia
es van fer diverses visites co-
mentades a càrrec del grup
d’estudis El Pou i la plataforma
Salvem Torre Garcini per tal
d’explicar la història d’aquesta
finca del Guinardó. Els visi-
tants també van poder gaudir
d’una exposició de fotografies
històriques, mentre que els més
petits van gaudir d’animació
infantil i conta contes. També es
van regalar rèpliques en mi-
niatura de Torre Garcini per tal
que qui ho volgués pintar, re-
tallar i muntar.

REIVINDICACIÓ VEÏNAL 
La recuperació i protecció de To-
rre Garcini és una llarga reivin-
dicació veïnal que es va canalit-
zar a través de la plataforma Sal-
vem Can Garcini. Després
d’anys de reivindicació, els veïns
van aconseguir el passat mes de
març que l’Ajuntament tanqués

la compra d’aquest edifici his-
tòric, que en un futur serà un ca-
sal per a gent gran.

VALOR HISTÒRIC
Torre Garcini és un dels pocs
exponents de l’arquitectura ru-
ral tradicional del Guinardó.
El seu bon estat de conservació
fa que aquesta antiga masia
encara tingui més valor històric
i cultural. La finca està docu-
mentada des de finals del segle
XVIII. Inicialment, Can Garci-
ni es deia Torre de la Concepció,
i més endavant va rebre el nom
popular de ‘La Trinxera’.

Una imatge de l’acte de balanç del Pla de Barris celebrat el passat 3 de maig. Foto: Twitter (@AdaColau)

En marxa les obres del nou 
parc del Mas Ravetllat-Pla 

ESPAI PÚBLIC4El futur pulmó
verd del barri del Guinardó i un
dels nous grans parcs públics de
la ciutat, el parc del Mas Ravet-
llat-Pla, ja és més a prop de ser
una realitat. I és que a principis
de mes van començar les obres
per transformar els jardins de la
finca d’estil neoclàssic cons-
truïda als anys 30, on hi havia
l’Institut Ravetllat-Pla. 

El projecte, que té un pres-
supost de 7,6 milions d’euros,
preveu recuperar l’estat original
dels jardins per conservar el
seu aspecte original i, al mateix

temps, crear un parc públic que
tindrà nous espais naturals d’es-
tada, zones boscoses i obertes,
un aiguamoll, un pou, una àrea
de jocs infantils, horts urbans i
refugis per a la fauna local.

Tot plegat, provocarà que
aquests jardins que fa anys que
són una barrera per als veïns es
transformin en una gran illa
verda de 3,6 hectàrees. L’espai,
expliquen des del Districte,
també serà “un punt verd urbà
que potenciarà el corredor eco-
lògic entre el parc de la Ciuta-
della i Collserola”.

L’IES Ferran Tallada guanya un
concurs sobre dades obertes

GUARDÓ4L’Institut Ferran Ta-
llada, del barri del Carmel, s’ha
proclamat guanyador recent-
ment del concurs ‘Repte Barce-
lona Dades Obertes’, un concurs
que té per objectiu fomentar el
coneixement i l’ús de dades
obertes publicades al portal
Open Data BCN als centres edu-
catius de la ciutat. 

Així doncs, els alumnes de ter-
cer i quart d’ESO d’aquest insti-
tut del Carmel que van participar
en el concurs van presentar un
treball sobre les desigualtats dels
barris, batejat amb el nom de ‘La
cohesió social va per barris’. Per
elaborar el treball van fer servir
les dades que hi ha al portal

Open Data BCN de l’Índex de Co-
hesió Social (ICS). 

IES JOAN BROSSA
D’altra banda, un altre institut
del districte, el Joan Brossa
(Baix Guinardó), també va pre-
sentar un projecte al concurs. En
aquest cas, els alumnes d’aquest
centre van analitzar l’evolució
dels preus del lloguer, la pre-
sència de pisos turístics i la ren-
da per càpita de cada barri. A tra-
vés del seu treball van arribar a
la conclusió que molts barcelo-
nins es veuen obligats a despla-
çar-se a zones perifèriques a
causa de la pressió turística i la
situació del mercat immobiliari. 

Aquest és l’aspecte actual que té la zona. Foto: Ajuntament

Celebració | Festa Major del Guinardó
El barri del Guinardó celebra la seva Festa Major des del passat 10 de maig.

Fins al dia 21 d’aquest mes els veïns estan gaudint de diferents tallers, concerts,
exposicions, balls, castellers, activitats esportives i gastronòmiques i el correfoc.

L’oposició demana
un control més alt
sobre les inversions 
que fa el Pla de Barris
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Òpera i comerç, una fusió
atractiva i original

NOVETAT4Recitals d’òpera als
comerços locals. Aquesta és l’a-
tractiva oferta del nou programa
‘Òpera al comerç’ que recent-
ment s’ha posat en marxa en el
marc de la celebració de l'Any del
Comerç i de la Cultura, que or-
ganitzen l’Ajuntament i la Fun-
dació Barcelona Comerç.

L’objectiu de la iniciativa és
promoure el comerç de proximi-
tat i al mateix temps acostar el gè-
nere de l’òpera als ciutadans.
Des del passat 4 de maig, dia que
va arrencar el programa, i fins al
pròxim 15 de novembre hi ha pre-
vistes prop de 1.890 actuacions de
diferents cantants d’òpera, que in-

terpretaran àries i cançons na-
politanes. Cada peça lírica es re-
laciona amb l’activitat del co-
merç que acull l’actuació.

Entre els cantants partici-
pants al programa cal destacar el
contratenor Sergio Monsalve, la
mezzosoprano Andrea Orjuela, la
soprano Charo Tris, Fernando
Álvarez i Toni Galera, al costat de
noves veus i estudiants del Con-
servatori del Liceu i de l'ESMUC,
com el colombià César Cortés, re-
cent Premi de la Lírica al Reial Ce-
cle Artístic. 

En el cas del districte, l’ac-
tuació serà a les botigues del Cor
d’Horta i es farà el 6 de juliol.

FIRA4La Federació de Comerç
Cor d’Horta celebrarà el pròxim
dissabte 2 de juny un dels seus
principals actes de l’any. Es
tracta d’una nova edició del
Comerç al Carrer, que servirà
perquè els establiments asso-
ciats surtin al carrer per oferir,
exposar i vendre els seus pro-
ductes i serveis.

La jornada, que tindrà lloc
als carrers Tajo, Baixada de la
Plana i Lisboa, arrencarà ben
d’hora, concretament a les nou
del matí. Al llarg del dia el pú-
blic podrà gaudir de diferents
activitats, a l’escenari de l’en-
velat del carrer Tajo. Hi haurà

tallers infantils i de maquillat-
ge, actuacions de dansa i es-

portives, exposicions, música
en viu...  

NOVETATS GASTRONÒMIQUES
Aquest any el Comerç al Carrer
presenta diferents novetats re-
lacionades amb la gastrono-
mia. No hi haurà la clàssica ve-
della rostida dels altres anys,
que se substituirà per unes pa-

rades de menjar on el públic po-
drà fer degustacions de la gas-
tronomia de diferents restau-
rants i bars de la zona i també
de botigues d’alimentació. D’al-
tra banda, també se celebrarà
un sopar popular on es podrà
apuntar tothom que ho vulgui.
Tot plegat farà que la jornada
s’allargui fins a les 12 de la nit. 

Una imatge de l’edició del Comerç al Carrer de l’any passat. Foto: Ajuntament

Cor d’Horta celebrarà un nou
Comerç al Carrer el 2 de juny

Eix Maragall | Fira de la Creativitat
El carrer Teodor Llorente, entre el passeig Maragall i el carrer Garrotxa, acollirà el

dissabte 19 de maig la Fira de la Creativitat, que organitza l’Eix Maragall. Al llarg 
de tot el dia les botigues més creatives del barri organitzaran diferents activitats. 

100
parades de diferents
comerciants ompliran
els carrers Tajo, Baixada
de la Plana i Lisboa
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El pla de millora de l’accessibilitat no
només se centra en persones amb
mobilitat reduïda, sinó també tenint
en compte l’envelliment de la pobla-
ció, ja que Horta-Guinardó és on
viuen més persones grans que han
de patir en el seu dia a dia les dificul-
tats de les pronunciades pendents
del carrers dels nostres barris.

El grup Popular presentem al ple
del Districte d’aquest mes, una pro-
posta per exigir al govern d’Ada Colau
que actualitzi el Pla d’accessibilitat.
Els veïns d’Horta-Guinardó mereixem
un pla de detecció de les barreres i
problemes existents als carrers del
districte i que el govern de Colau es-
tableixi prioritats per millorar la vida
dels veïns dels nostres barris.

Horta-Guinardó és un dels distric-
tes més maltractats per la manca d’in-
versions de Colau als barris però des
del grup Popular continuarem la nos-
tra tasca per aconseguir un districte
lliure de barreres arquitectòniques.

Alberto Fernández sempre ha de-
fensat la cobertura total de tots els
trams de la Ronda de Dalt. En
aquest sentit, ha denunciat "el ci-
nisme amb què Colau ha tractat els
veïns d'Horta tirant endavant un pro-
jecte alternatiu al previst i pactat amb
ells", que únicament planteja cobrir
200 metres malgrat que aquest co-
briment va ser la demanda més vo-
tada pels veïns durant el procés
participatiu del Pla d'Actuació Muni-
cipal (PAM).

Des del grup Popular defensem
una Ronda de Dalt que esdevingui
una ronda verda per als veïns i aca-
bar amb la cicatriu actual que castiga
i separa els barris del nord de la ciu-
tat. De fet, hem defensat aquesta co-
bertura tant al Plenari del districte
com a la Comissió d'Urbanisme de
l'Ajuntament, però tot i que es va

aconseguir l'aprovació d'aquesta pro-
posta, el govern de Colau ha ignorat
les peticions dels veïns d'Horta.

"La inversió de 15 milions d'euros
és una burla als veïns de la Vall d'He-
bron, Sant Genís dels Agudells, la Ta-
xonera, Montbau i Font del Gos que

porten 25 anys esperant solucions" i
denuncia que "mentre Colau retalla
inversions per a la Ronda de Dalt,
pretén invertir 175 milions d'euros per
unir el tramvia per la Diagonal, pro-
posta que no compta amb consens
ni polític ni social".

Horta-Guinardó
El necessari cobriment
de la Ronda de Dalt

Horta-Guinardó
lliure de barreres
arquitectòniques

@pp_bcn664 720 266

Segueix-nos:

El multifracaso de Colau

www.albertofernandez.com

www.ppcatalunya.com

Manuel Conde
Conseller del PP
a Horta-Guinardó

/ppc.barcelona

Cuando queda poco para cumplirse
el tercer año de mandato de Ada
Colau frente el Ayuntamiento de Bar-
celona, la alcaldesa puede constatar
lo difícil que es gobernar contra todos
y en minoría. Una muestra, el Pleno
municipal del 10 de abril, recordado
como el pleno de la derrota. Ese día,
Colau vio como sus grandes símbo-
los de mandato – la unión del tranvía
por la Diagonal y la multiconsulta- se
desvanecían al no tener apoyos sufi-
cientes por parte de la oposición. Du-
rante este tiempo, Colau se ha
estrellado contra la realidad de go-
bernar en minoría el Ayuntamiento de
Barcelona, con sus retos, dificultades
y exigencias. 

Tras superar por la puerta de
atrás una cuestión de confianza para
poder aprobar los presupuestos de
2018. Colau quería gastarse más de
3 millones de euros en la multicon-
sulta, que ya empezó con dudas le-
gales sobre la hipotética cesión de

datos personales del padrón, espe-
cialmente los que afectan a menores
de edad, una cuestión sobre la que
Fiscalía está investigando. Lo que no
tiene sentido es hacer una multicon-
sulta en Barcelona, en la que solo se
pregunta por aquellos temas que
solo le interesan a Colau y a sus afi-
nes, y no por lo que interesa a todos
los barceloneses. 

Colau considera prioritaria una in-
fraestructura como el tranvía con un
coste de 158 millones de euros, que
además, le corresponde financiar a la
Generalitat. Sería más lógico finalizar
las obras de la L9 y L10 de metro,
evaluar el impacto en la movilidad de
los barceloneses y realizar actuacio-
nes más económicas como ampliar la
red de bus eléctrico de alta capacidad,
y a partir de aquí, hacer un plantea-
miento final sobre el tranvía. Además,
la alcaldesa no puede menospreciar
la consulta de 2010, en la que el 80%
de los barceloneses dijo: ‘NO’ al tran-

vía por el centro de la Diagonal. A
todos estos despropósitos del go-
bierno Colau tenemos que sumar la
problemática de los ‘narcopisos’ y la
venta de droga en las calles, el au-
mento de los hurtos y la inseguridad,

las ‘okupaciones’ ilegales, la dejadez
con el top manta y las acampadas en
Plaza Catalunya. Mientras Colau para
‘tapar’ su mala gestión y ‘multifraca-
sos’ se dedica a cambiar nombres de
calles y retirar estatuas. 
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Canvi de rumb al Lima Horta:
arrenca l’era de Sergio Manzano

L’etapa d’Isaac Fernández al cap-
davant del sènior femení del
Lima Horta es va acabar el pas-
sat 18 d’abril, després de 15 tem-
porades al club, però l’entitat va
moure fitxa molt ràpidament i
només quatre dies més tard va
anunciar el nou màxim respon-
sable de l’equip de Lliga Feme-
nina 2: l’exentrenador del Jo-
ventut les Corts, Sergio Manzano.

“Les sensacions són molt bo-
nes, però he de dir que no m’es-
perava acabar aquí. Fa poques
setmanes que sóc al club, però
fins ara tot són facilitats, i poder
centrar-me en el projecte d’LF2
és important per a mi”, assegu-
ra Manzano a Línia Horta.

El màxim responsable sal-
mó, a més, aterra amb cares co-
negudes. Així, el Lima ja ha con-
firmat els fitxatges de Judith Tu-
rrión, Àngels Farré, Paula Tutu-
saus i Eliana Soriano, quatre de
les peces clau perquè l’equip de

les Corts entrés a les fases d’as-
cens a la Lliga Dia el curs 2016-
17 i perquè estés a punt de repe-
tir-ho enguany, i de Maria Mar-
tiáñez, que arriba després de ju-
gar la Summit League americana.

“El projecte està molt perfilat
i és realment engrescador, volem
tenir el millor equip de la ciutat
possible”, diu el tècnic, que elo-
gia les arribades i les renovacions
de Mireia Daura, Vane Verbo i
Ana Alonso. “Són jugadores que
qualsevol club de la lliga voldria
tenir. I les jugadores que ja tenia
al Joventut em facilitaran molt la
feina”, afegeix l’entrenador.

De fet, l’equip ja treballa per
preparar el curs que ve. “Volem
aprofitar la post temporada, per-
què les pretemporades sempre es
fan curtes”, explica Manzano,
que assegura que donarà descans
a les seves jugadores al juliol.

“L’equip fa molt bona pinta,
però ha de funcionar. Hem de
mantenir els peus a terra i com-
petir, cosa que per part nostra
passarà, però després la compe-
tició és molt llarga i et posa al teu
lloc”, conclou Manzano, alhora
que considera que “una ciutat

com Barcelona no pot permetre’s
no tenir un equip a la màxima ca-
tegoria del bàsquet estatal”.

FERNÁNDEZ DIU ADÉU
L’arribada de Manzano implica,
necessàriament, el comiat de
Fernández, que després de 15
temporades (en dues etapes) a la
banqueta del club buscarà nous
reptes professionals.

En un comunicat publicat al
portal web del club el mateix dia
de l’anunci del seu comiat, el pre-
sident Jordi Faus diu que el tèc-
nic ha estat “una peça fonamen-
tal” en la construcció del projec-
te del club, li desitja sort en el fu-
tur i assegura que el seu futur
equip serà “un més del Lima
Horta Bàsquet”.

Per la seva banda, Fernández
va voler acomiadar-se de la fa-
mília salmó amb un breu i emo-
tiu missatge al seu compte de
Twitter. “D’aquests dies que creus
que mai arribaria. Amb una ba-
rreja de sentiments. Trist però sa-
tisfet. Me’n vaig feliç, content
amb el que he fet i amb el que
deixo. Gent per a tota la vida.
Gràcies a tothom! Fins aviat!”.

» L’equip ja treballa en el curs 2018-19 i anuncia renovacions 
i les arribades d’alguns dels pilars del tècnic al Joventut Les Corts

El Martinenc se la juga en dos
partits: ascens o promoció

Campions i ascens
directe o subcam-
pions i promoció. El
Martinenc es jugarà,

en les dues darreres jornades del
grup 2 de la Primera Catalana,
acabar la temporada alçant el tí-
tol o havent de jugar-se el retorn
a la Tercera Divisió en una eli-
minatòria a cara o creu.

Els homes de Miguel López,
però, tenen un avantatge d’un
punt que fa que si obtenen els
mateixos resultats (o millors)
que el San Cristóbal s’asseguren
aquesta primera posició.

D’aquesta manera, les dues
darreres jornades d’aquest curs
faran que el conjunt vermell es
vegi les cares al Municipal del
Guinardó el pròxim diumenge
20 a les 12 del migdia contra la
UD Vista Alegre, que ja no s’hi
juga res. Una victòria del Mar-
tinenc combinada amb un em-
pat o una derrota del San Cris-
tóbal donaria el títol i l’ascens,
però si no fos així, el conjunt de
López tindria una segona opor-
tunitat per aconseguir-ho: set
dies més tard, en la visita al
camp de la UD Viladecans.

La UA Horta tanca el curs de
tornada a Tercera en onzè lloc

Sense patiments. La
temporada de retorn
a la Tercera Divisió de
la UA Horta s’ha sal-

dat amb un notable, amb l’equip
salvat amb molta tranquil·litat i
amb una onzena posició final.

Els de Nacho Castro han tan-
cat el curs amb 50 punts, gràcies
a 14 victòries i 8 empats. La fia-
bilitat dels hortencs ha estat la
seva gran fortalesa: de fet,
l’Horta ha obtingut resultats for-
ça similars al Feliu i Codina i en
els partits a domicili.

La millor ratxa del club va ser

de tres victòries i dos empats
entre les jornades 17 i 21, mentre
que la pitjor també va ser la im-
mediatament posterior, amb cinc
partits sense cap victòria.

PENDENTS DEL TCE
Amb la feina feta a la lliga, l’únic
serrell que queda pendent del
curs 2017-18 és la resolució del
Tribunal Català de l’Esport sobre
el resultat de la semifinal de la
Copa Catalunya contra el Lla-
gostera. En aquest sentit, el TCE
podria publicar el seu veredicte
a finals d’aquest mateix mes.

Comicis | Les eleccions a la UE Horta seran el 5 de juny
Des del passat dia 11 (i fins al dia 22), els socis de la UE Horta que vulguin poden

presentar les seves candidatures a les eleccions del club, que se celebraran el dia 5
del mes que ve. Cal ser major d’edat i tenir una antiguitat de soci major d’un any.

El tècnic, en la seva etapa a les Corts. Foto: JLC

Pau Arriaga
HORTA
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Wad-Ras construeix el primer cas d’in-
vestigació que va permetre als Mossos
d’Esquadra estrenar-se com a policia
judicial. Una mort per sobredosi a la
presó de dones obliga els agents a en-
dinsar-se en la realitat de les recluses
que viuen amb els seus fills.  

Capell s’alça amb el premi de no-
vel·la negra convocat per La Magrana. 

Llibres

Wad-Ras
Joan Miquel Capell

Què passaria si els contes tradicionals
desapareguessin? A partir d’aquesta
reflexió, l’obra Enverinades aporta da-
des poc conegudes sobre La Venta-
focs, la Bella Dorment i la Blancaneus
amb l’objectiu de desmitificar aquests
personatges a través d’un llenguatge
irònic i poètic. 

Al Versus Teatre de Barcelona.

Teatre

Enverinades
Àngels Aymar

La banda Senyor dels Llamps torna a la
càrrega amb un disc ple d’històries
fresques, divertides i poc convencio-
nals, explicades amb el seu caracterís-
tic llenguatge sense filtres ple d’humor
i d’ironia.

El treball ha estat gravat durant la
tardor i hivern del 2017 i 2018, sota la
producció de David Rosell.

Música

Rebel in the rye explica la vida de l’es-
criptor nord-americà J.D. Salinger i
posa el focus en l’època en la qual va
escriure la seva obra més cèlebre, El vi-
gilant del camp de sègol.

La trama, a més, se situa en els anys
de la Segona Guerra Mundial, en la
qual va combatre el novaiorquès, i
mostra el seu idil·li amb Oona O'Neill.

Pelis i sèries

Rebel in the rye
Danny Strong

Marcians
Senyor dels Llamps

E M M A  R O B E R T S

ÉS FAMOSA PER...

A LES XARXES...

Ser la protagonista d’American Horror Story
Va començar la seva carrera com a estrella infantil

Rodar la seva pròxima pel·lícula a Barcelona
Es tracta de ‘Paradise Hills’, dirigida per Alice Waddington

L’actriu comparteix l’estada a Instagram
Ha penjat fotos al Raval i al Federal Café, entre altres

QUÈ HA FET?

Viu en línia

Coneguda per les seves aparicions en els últims anys
en dues sèries de terror (Scream Queens i American Ho-
rror Story), l’actriu nord-americana Emma Roberts és a

Barcelona immersa en les gravacions de la seva
pròxima pel·lícula, Paradise Hills, el primer llarg-
metratge de la directora basca Alice Wadding-
ton. D’aquest darrer projecte encara se saben
pocs detalls, però dues de les seves coprota-
gonistes seran la ucraïnesa Milla Jovovich i la

mexicana Eiza González. Roberts (filla del
també actor Eric Roberts) va debutar a la

gran pantalla amb un petit paper en la pel·lí-
cula Blow, però el seu salt a la fama el va fer

amb la sèrie Unfabulous, del canal infantil Nic-
kelodeon. A banda d’actuar, l’any 2005 també

va publicar el disc Unfabulous and more, ex-
plorant la seva faceta com a cantant, tot i que

ara només està centrada en la interpretació. 

Famosos

QUI ÉS?
La fitxa

| Conan Exiles
Aquest títol permet posar-se en la pell de Conan de Cimmeria  
en l’intent d’aquest guerrer de conquerir encara més territoris. 

No t’ho perdis

El silenci, a través de l’art
L’Arts Santa Mònica de Barcelona acull des del 8 de maig, i

fins al 8 de juliol, l’exposició Silenci/s, una mostra on nou ar-
tistes exposen la seva visió sobre l’absència de so. Comissa-

riada per Jordi Tolosa, l’exposició demostra com del silenci
se’n poden fer moltes interpretacions. Un concepte que pot

ser un element poètic, un sinònim de la mort, del buit, de
l’absència. També, però, un concepte relacionat amb la foto-
grafia. Els nou artistes protagonistes són Toni Serra (Abu Ali),
Ricard Aymar, Albert Bayona, Ferran Blancafort, Félix Blume,

Carme Garolera, Pep Mata, Ignasi Villares i el mateix Tolosa.   
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P R O P O S T E S
DIVENDRES 25 DE MAIG
21:00 Les hores La història de tres dones que cer-

quen vides més potents i trascendents. Viuen
en èpoques i moments diferents, però estan
connectades. / Casal de Barri Font d’en Fargues.

TOTS ELS DILLUNS
11:00 Des de principis del mes passat està en

marxa el curs anomenat Escriptura creativa,
que dona les eines necessàries per escriure
relats breus, ficció o novel·les. / Centre Cívic
Matas i Ramis.

DIMARTS 5 DE JUNY
18:30 La professora Lucía Campàs coordinarà un

curs anomenat Records fotogràfics, que en-
senya a crear i editar àlbums i vídeos digitals
amb els nostres millors records. / Centre Cí-
vic Teixonera.

FINS AL 26 DE MAIG
Matí-TardaDes del passat dia 11 està en mar-

xa la mostra anomenada Famosos anònims,
una exposició artística de l'Haridian Donés so-
bre els Músics al Metro. / Associació Carmel
a la Vista.

FINS AL 31 DE MAIG
Matí-TardaDes del passat dia 11 està en mar-

xa la mostra anomenada 10 anys al Casal del
Baix Guinardó, que explica la trajectòria i la
importància d’aquest equipament. / Casal de
Gent Gran del Baix Guinardó.

TOTS ELS DILLUNS
17:30 Des de principis del mes passat està en

marxa el taller anomenat Petits grans xefs,
pensat per a nens i nenes que tinguin entre
6 i 12 anys. / Casal de Barri Can Travi.

DIVENDRES 8 DE JUNY
17:30 La lluna a la finestra serà el nom de la ses-

sió del cicle Lletra Petita - El racó dels pares
que coordinarà la contacontes Sherezade
Bardají. Pensada per a infants que tinguin en-
tre 6 mesos i 3 anys. / Biblioteca Montbau.

DIUMENGE 20 DE MAIG
12:00 Partit de futbol corresponent a la tren-

ta-tresena jornada del grup 2 de Segona Ca-
talana entre el Martinenc i la UD Vista Alegre.
/ Municipal del Guinardó.

Tercera i darrera trobada de l’activitat
Pati de butaques, un punt de trobada
familiar amb tota mena d’activitats. /
Centre Cívic Casa Groga.

La Casa Groga celebra l’últim
dia del cicle ‘Pati de butaques’
Diumenge 10 de juny a les 12:30

Meritxell Nedder-
mann

La professora Simona Marinelli serà
l’encarregada d’impartir una sessió
monogràfica anomenada Patés ve-
getals. El preu del taller és de 10,5 eu-
ros. / Centre Cívic Matas i Ramis.

Una sessió monogràfica 
per preparar patés vegetals
Dissabte 26 de maig a les 10:30

La darrera proposta de la 14a edició del
Cicle de Teatre Social es representarà
el segon divendres del mesque ve i s’a-
nomenarà ¿Por qué no?, del Grup Fri-
candó . / Centre Cívic Matas i Ramis.

El 14è Cicle de Teatre
Social arriba a la seva fi
Divendres 8 de juny a les 18:30

Una de les grans cites dels esports ur-
bans, el 3styleBCN, arriba al districte
amb els millors patinadors. / Darrere
del CEM Olímpics Vall d'Hebron.

La Vall d’Hebron, escenari
d’una nova edició del 3styleBCN 

Diumenge 10 de juny a les 12:00

Cultura Infantil EsportsExposicionsTallers
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